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Proces-verbal 
încheiat azi, 23 ianuarie 2024, cu ocazia Ședinței de Consiliu a Facultății de Litere 

 
Ședința de Consiliu din data de 23.01.2023 a avut două părți:  
I. Prezentarea raportului Decanului și al echipei manageriale, la final de mandat 

(noiembrie 2021 ‒ februarie 2024). 
II. Avizarea candidaturilor la funcția de Decan al Facultății de Litere (prezentarea 

planurilor manageriale ale candidaților și discuții pe marginea acestora; votul individual, secret, 
pentru avizarea candidaților care trec în etapa următoare de selecție; comunicarea rezultatelor 
votului). 
 
 La prima parte a ședinței, dintr-un total de 33 de membri ai Consiliului,  au participat 
28 de membri (la care s-au adăugat dna secretar-șef Gabriela Dena, dna prodecan, lector dr. 
Laura Marin, și responsabilul PR, asist. drd. Bogdan Dumitru). La a doua parte a ședinței, au 
participat 31 de membri (la care s-au adăugat cei trei menționați anterior și dna conf. dr. Lucia 
Ofrim, candidat la funcția de decan). 
 
 I. Prezentarea raportului Decanului și al echipei manageriale, la final de mandat 
(noiembrie 2021 ‒ ianuarie 2024) 
 

Dna Decan deschide prima parte a ședinței insistând asupra importanței pe care o are munca 
în echipă și colaborarea, în general. La final de mandat, evidențiindu-le calitățile, importanța 
și contribuția la buna funcționare a instituției, le mulțumește studenților, serviciului secretariat 
și serviciului administrativ, directorilor de departament și responsabililor de colective, 
profesorilor și, nu în ultimul rând, prodecanilor. După aceea, prezintă raportul activităților din 
timpul mandatului (noiembrie 2021 ‒ februarie 2024), menționând că raportarea pentru partea 
financiară va fi definitivată când vor fi încheiate calculele financiare pentru anul 2023 la nivelul 
Universității din București. 

Dna Decan trece în revistă diversele atribuțiuni pe care echipa managerială le-a îndeplinit. 
Insistă asupra importanței acordate dimensiunii educaționale, pentru care promovarea facultății 
și atragerea de studenți sunt esențiale. Dna Decan vorbește și despre aspecte care țin de 
domeniul cercetării și, în general, al promovării științifice și culturale (conferințe, colocvii, 
cenacluri, lansări de carte, parteneriate etc., în care sunt implicați atât tineri specialiști, cât și 
cercetători recunoscuți, scriitori etc.) și își exprimă bucuria că există efervescență, trăinicie și 
deschidere în acest domeniu (de remarcat, de exemplu: evenimentele organizate în parteneriat 
cu Muzeul Național al Literaturii Române; numeroasele colocvii studențești, unele foarte noi, 
altele trecute de zece ediții; conferința anuală a Departamentului de Lingvistică, ajunsă la a 23-
a ediție etc). De asemenea, menționează diversele dificultăți pentru care echipa de conducere a 
căutat soluții, de exemplu: problema echilibrului dintre legitimitatea dorinței de a promova a  
cadrelor didactice și constrângerile financiare (a fost încurajată soluția rutelor de promovare, 
complementară concursurilor didactice); problema deficitului financiar al facultății corelat cu 
nevoile de la nivelul întregii universități etc.  

Pe parcursul prezentării raportului, Dna Decan dă cuvântul prodecanilor, care realizează o 
sinteză a rezultatelor specifice portofoliului îndeplinit. Astfel,  ia cuvântul mai întâi prodecanul 
responsabil de gestionarea relației cu studenții și cu școlarizarea, prof. dr. Cristian Moroianu, 
care amintește că are sarcini în acest domeniu de mult timp, iar lucrurile merg foarte bine, grație 
și ajutorului colegilor, cărora le mulțumește. După aceea, prodecanul responsabil de 
coordonarea cercetării științifice, lector dr. Laura Marin, vorbește despre sarcinile avute 
(informarea în legătură cu apelurile noi, sintetizarea raporturilor științifice, redactarea 
Newsletterului Litere, ajuns la 8 numere, etc.). Prodecanul responsabil de internaționalizare, 
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inclusiv de programele Erasmus și CIVIS, conf. dr. Cătălin Constantin, trece în revistă 
conferințele cu profesori invitați străini de organizarea cărora s-a ocupat (9 la număr, în 2023, 
de exemplu), parteneriatele mediate cu diverse universități din țări din Uniunea Europeană și, 
mai ales, din afara ei (din Georgia, Azerbaidjan, Albania, UK etc. – 4 parteneriate încheiate, 6 
– în curs) sau cu alte organizații (precum Agence universitaire de la Francophonie, Ambasada 
Georgiei în România, Ambasada Irlandei în România, Muzeul Municipiului București, Teatrul 
Național din București etc). Conf. dr. Florentina Sâmihăian (prodecan responsabil cu 
portofoliul pentru studii și calitate, preluat în iunie 2023) vorbește despre realizările anterioare 
din acest domeniu (restructurarea pachetelor de cursuri opționale, elaborarea ghidurilor pentru 
licență și disertație, actualizarea informațiilor despre calificări pentru Registrul Național al 
Calificărilor din Învățământul Superior etc.) și despre activitățile din propriul mandat 
(revizuirea metodologiei pentru evaluarea personalului, cursuri de formare pentru examenul de 
Gradul II, rapoartele de evaluare anuală etc.). Dna Decan le mulțumește din nou prodecanilor, 
inclusiv celor care nu mai sunt în echipă în prezent, din motive personale (prof. dr. Oana 
Fotache Dubălaru, asist. dr. Mihaela Cristescu și lect. dr. Ioana Cristina Dima).  

 
II. Avizarea candidaturilor la funcția de Decan al Facultății de Litere  

 
Dna Decan deschide această parte a ședinței amintind, în detaliu, care este procedura 

de alegere a Decanului și cum se va desfășura această parte a ședinței și votarea: mai întâi, cei 
trei candidați își vor prezenta planurile manageriale timp de 30 de minute fiecare, apoi va urma 
o rundă de întrebări și răspunsuri (mai întâi, întrebările adresate de membrii Consiliului, apoi 
întrebări adresate de candidați între ei), iar, după aceea, se va vota comisia de numărare a 
voturilor; după votul secret individual, va urma anunțarea rezultatelor.  

● Dna Decan solicită votul pentru ordinea în care își vor prezenta planul managerial cei 
trei candidați (alfabetic sau prin tragere la sorți). Toți membrii Consiliului (31 prezenți dintr-
un total de 33) au votat prezentarea în ordine alfabetică, adică,  mai întâi, prof. dr. Oana Fotache 
Dubălaru, apoi prof. dr. Cristian Moroianu, după care conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim. Cei 
trei candidați prezintă planul managerial, pus anterior la dispoziția Consiliului și disponibil 
public pe site-ul Facultății (https://litere.ro/alegeri-2023-2024/).  

Prof. dr. Oana Fotache Dubălaru are ca obiective strategice poziționarea Facultății de 
Litere ca lider științific și de opinie în mediul academic românesc, consolidarea coeziunii în 
interiorul Facultății (între diversele programe de studiu) și colaborarea mai bună cu alte 
facultăți din Universitatea din București și colaborări și parteneriate cu alte universități (din 
consorțiul Universitaria, din alianța CIVIS etc.); candidata propune și modificarea duratei 
ciclului de licență de la 3 la 4 ani la programul de Română cu o limbă străină. 

Prof. univ. dr. Cristian Moroianu își structurează prezentarea în jurul unor cuvinte-cheie 
definitorii atât pentru ipostaza sa instituțională, cât și pentru cea umană: experiență și 
responsabilitate, decență și moderație, respect și încredere, colaborare și optimism. Printre  
prioritățile principale se numără găsirea metodelor potrivite pentru a face ca profesorii de limba 
română să perpetueze în societate un model profesional și etic format în Facultatea de Litere. 

Conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim prezintă motivele care au determinat-o să își depună 
candidatura la funcția de Decan. Își exprimă speranța că, în eventualitatea ocupării acestei 
funcții, va putea contribui, printre altele, la distribuirea mai largă a responsabilităților 
administrative, la mobilizarea colegilor în îndeplinirea de sarcini, la creșterea importanței 
Consiliilor departamentale în luarea deciziilor de ordin științific. 

● După cele trei prezentări, au urmat întrebările puse de membrii Consiliului.  
Studentul Andrei Ghiță o întreabă pe dna conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim dacă știe 

care este mecanismul de alegere a studenților în ASLUB (Asociația Studenților de la Litere - 
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Universitatea din București) și aceasta răspunde că se va informa în legătură cu procedura de 
alegere.  

Studentul Ștefan Lăcătaș îi întreabă pe toți cei trei candidați ce propuneri au pentru 
respectarea programului  de maximum 8 ore pe zi de cursuri, în contextul în care colaborarea 
cu alte facultăți implică dificultăți în acest sens. În răspunsurile candidaților s-au regăsit soluții 
precum: creșterea gradului de informare din partea studenților în legătură cu problemele care 
există, inițierea unei comunicări mai bune cu colegii de la alte facultăți (întâlniri între decani, 
ședințe de consiliu comune, ședințe comune pentru întocmirea orarului), ciclul de licență de 4 
ani etc. 

Trei întrebări comune au fost adresate și de conf. dr. Laura Mesina. Prima întrebare a 
vizat eventualele domenii noi de studii avute în vedere de fiecare candidat. Prof. dr. Oana 
Fotache Dubălaru, în răspunsul său, a ridicat problema grilei CNADCU și a oferit soluția unor 
posibile „hibridări” a domeniilor, în urma consultării între departamente. Conf. univ. dr. Lucia 
Terzea-Ofrim insistă asupra atragerii de viitori specialiști interesați de masterate noi (cum e 
cazul masteratelor interdisciplinare de la CESI) prin înființarea unor programe noi de licență 
cu același profil. Prof. univ. dr. Cristian Moroianu consideră că prioritară este stabilizarea 
programelor existente deja. A doua întrebare s-a referit la măsurile concrete propuse pentru 
departamentele care au dificultăți financiare. Prof. dr. Oana Fotache Dubălaru subliniază faptul 
că soluțiile trebuie să fie adaptate fiecărei situații în parte. Conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim 
consideră că sunt importante schimbarea perspectivei de piramidă într-un departament și 
posibilitatea de a da concurs pe un post superior (sau accesul la o rută de promovare). Prof. 
univ. dr. Cristian Moroianu spune că e dificil de oferit soluții financiare rapid și că, în orice 
caz, ar trebui să existe un echilibru între posturile vacantate și concursuri.  A treia întrebare a 
fost despre tutoriatul de carieră intern, la fiecare departament. Prof. dr. Oana Fotache Dubălaru 
a răspuns că acest program poate fi îmbunătățit, inclusiv prin medierea către instituțiile 
angajatoare vizate, și că o soluție pentru dezvoltarea lui ar fi consilierea online. Conf. univ. dr. 
Lucia Terzea-Ofrim spune că acest tutoriat ar trebui introdus în norme și că e important ca 
studenții valoroși să fie implicați concret în activitățile de cercetare ale departamentului. Prof. 
univ. dr. Cristian Moroianu atrage atenția că o formă de tutoriat de carieră există deja și că, de 
exemplu, la Departamentul de Lingvistică, prin programele de practică, studenții sunt puși în 
legătură cu Institutul de Lingvistică al Academiei Române. 

Conf. dr. Ionuț Geană întreabă ce sugestii au candidații pentru a îndemna profesorii să-
și crească punctajul (pe zona de cercetare). Conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim spune că 
profesorii ar trebui să afle din timp ce oportunități există, să se înființeze centre de cercetare cu 
planuri de cercetare concrete, să fie înlocuită concurența cu colaborarea. Prof. univ. dr. Cristian 
Moroianu răspunde că, deși cercetarea se poate face cu succes și individual, ar fi poate de ajutor 
să existe și o perspectivă instituțională (cu planuri de cercetare întocmite de directorul de 
departament și validate de consiliul departamentului) și că este importantă colaborarea mai 
strânsă între colegi. Prof. dr. Oana Fotache Dubălaru propune să se facă mai multe sesiuni de 
informare cu ajutorul colegilor de la  SID și al colegilor care au fost evaluatori de proiecte; 
participarea la cursuri de îndrumare e, de asemenea, considerată o soluție foarte bună.  

Dna Decan adresează, de asemenea, o întrebare legată de eventualele modificări pe care 
le-au adus candidații planurilor lor manageriale în urma discuțiilor avute cu studenții. Prof. dr. 
Oana Fotache Dubălaru răspunde că a revenit asupra unor aspecte precum: promovarea mai 
timpurie în licee (începând cu clasa a XI-a), resursele pe care Facultatea le pune la dispoziție 
studenților, oferirea de cursuri de pregătire pentru bacalaureat. Prof. univ. dr. Cristian 
Moroianu a răspuns că discuția cu studenții i-a întărit convingerea că schimbarea tipului de 
examen de finalizare a studiilor nu trebuie făcută pentru studenții aflați deja într-unul dintre cei 
trei ani ai ciclului de licență (ci trebuie pregătită temeinic și anunțată de la începutul ciclului 
de licență), că este nevoie ca promovarea ofertei educaționale să se facă mai devreme (toamna), 
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că e nevoie de o mai mare atenție în colaborarea cu alte facultăți. Conf. univ. dr. Lucia Terzea-
Ofrim a spus că nu s-a întâlnit cu studenții, de teama de a nu se considera că îi influențează la 
vot.  

Lector dr. Andrea Ghiță le mulțumește celor trei candidați pentru planurile manageriale 
prezentate.  
 ● După întrebările puse de membrii Consiliului, candidații și-au putut adresa întrebări 
între ei.  
 Conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim o întreabă pe prof. dr. Oana Fotache Dubălaru câți 
ani va dura masteratul dacă ciclul de licență va fi de 4 ani. Răspunsul este că tot 2 ani, ca și 
acum. 
 Conf. univ. dr. Lucia Terzea-Ofrim îl întreabă pe prof. univ. dr. Cristian Moroianu dacă 
atunci când s-a hotărât să candideze a avut în minte o anumită echipă de prodecani. Prof. univ. 
dr. Cristian Moroianu a răspuns că nu. 

● Consiliul a aprobat prin vot unanim comisia de numărare a voturilor. Aceasta este 
alcătuită din: prof. univ. dr. Caius Dobrescu, lect. univ. dr. Cosmin Ciotloș, asist. univ. dr. Emil 
Bucur, la care se adaugă, în calitate de observatori, studentul Rareș Matei Năbădan și asist. drd. 
Bogdan Dumitru. 

Procesul de votare a avut loc în intervalul 15.20-16.00, la Laboratorul de Birotică. Au 
votat 31 din cei 33 de membri ai Consiliului. Votul a fost individual și secret. 

După votare, comisia de numărare a prezentat rezultatele. Au fost avizate candidaturile 
dnei prof. univ. dr. Oana Fotache Dubălaru (cu 23 de voturi) și a dlui prof. univ. dr. Cristian 
Moroianu (cu 19 voturi). Nu a fost avizată candidatura dnei conf. dr. univ. Lucia Terzea-Ofrim 
(care a obținut 4 voturi). 

Dna Decan felicită candidații avizați. De asemenea, candidații se felicită între ei. 
Doamna Decan declară ședința închisă.  

 
Întocmit de lector univ. dr. Carmen Mîrzea Vasile  

 
 


